
Protokół Nr III/15 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wydminy  

z dnia 25 maja 2015 roku 

 

Posiedzenie komisji trwało od godz. 10
00

 do 11
45

 w sali „Tęczowa Kraina” w Gminnym 

Ośrodku Kultury w Wydminach. Obrady Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wydminy 

prowadził Przewodniczący Waldemar Samborski. 

Członkowie obecni na Sali obrad:  

- lista członków obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Analiza sprawozdania finansowego z wykonania budżetu gminy za rok 2014  

i sporządzenie opinii i wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski przywitał wszystkich 

zebranych. Stwierdził quorum po czym przeszedł do analizy. Dodał, iż wpłynęła pozytywna 

opinia z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wykonania budżetu gminy. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król podziękował za spotkanie przed terminem.  

Krótko przedstawił wykonanie budżetu - z czego gmina zrezygnowała i czego się podjęła. 

Dodał, iż ten rok był bardzo inwestycyjny i pracy było bardzo dużo.  

Radny Roman Paluch odniósł się do sprawy drogi do Radzi. Radny uważa, iż Wójt 

postępuje słusznie, ze względu na obecną gospodarkę rynkową. Firmy prywatne czekają na 

pieniądze i nie obniżają cen. 

- radny Wiesław Dereziński dołączył do obrad o godz. 10
20

. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan odnośnie inwestycji - drogi do Radzi. Planowana 

inwestycja była 400 000 z tego 80 000 z dofinansowania, 320 000 miało być ze środków 

własnych, z tego 70 000 z dochodów własnych, a 250 000 miał być zaciągnięty kredyt na 

finansowanie tej inwestycji. Kredyt nie został zaciągnięty. 

Radny Tadeusz Łukaszczuk: Jeśli chodzi o inwestycje na drogach, to rozumiem,  

że szczegółów jeszcze nie ma, jak będziemy działać od przyszłego roku. 



Wójt Gminy Wydminy Radosław Król odpowiedział, iż środki się pojawiły i na gminę 

szacuje się 3 000 000 złotych. Więc w inwestycjach ok 6 000 000, bo to jest 50% 

dofinansowania. Powinniśmy myśleć o drogach tych najważniejszych: Radzie, Dudka, 

Szczybały, Grądzkie, Łękuk i rozpoczęte inwestycje – Czarnówka, Gawliki Wielkie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski zapytał o różnice 

miedzy kwotą uchwaloną, a wykonaną w dotacjach celowych w ramach programu. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: Będę mówiła w tym dziale od razu o dochodach  

i wydatkach. Pierwotny plan na to był uchwalony na kwotę 890 000 w zaokrągleniu, 

natomiast plan po zmianach wynosił 2 979 000. Prawie 2 100 000, to środki pozyskane na 

zadania, które są realizowane głównie przez GOPS i BOS. Natomiast wykonanie jest niższe  

o kwotę 1 000 000. W tym roku przesuwaliśmy te środki na zasadzie, że nie zostały one 

wykonane całościowe w tamtym roku, a te pieniądze przeszły na ten rok. Wynika to  

z późniejszych przetargów na realizację tych zadań, jak również oszczędności 

poprzetargowych, które nie dały możliwości wykonania tych zadań w takich kwotach. 

Chciałabym zwrócić uwagę na dział 852 12 w dochodach. Tutaj wykonanie jest w porządku,  

a na stronie 8, opisałam szczegółowo. Jest tu bardzo duży zwrot zaległości w stosunku do 

roku 2013, jest to kwota 88 643,83 zł. Jest to realizacja funduszu alimentacyjnego i zaliczek 

alimentacyjnych, na które tak jakby nie mamy wpływu. To zadanie realizuje GOPS,  

są wystawiane tytuły  wykonawcze, niemniej jednak od osób, za które państwo pokrywa 

fundusz alimentacyjny tytuły wykonawcze nie są do ściągnięcia. Gmina ponosi z tego tytułu 

tylko koszty, ponieważ komornik za darmo nie pracuje. Te zaległości z roku na roku się 

zwiększają, rzutują niekorzystnie na gminę, gdzie w momencie ubiegania się o kredyt gmina 

musi się tłumaczyć dlaczego mając milion do odzyskania stara się o pieniądze.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski wskazał, iż w dziale 921 

również występuje różnica miedzy uchwalonym budżecie po zmianach, a wykonanie na 

kwotę 78 723,57 zł. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: Dział 921, to domy i ośrodki kultury, świetlice  

i kluby. Jest tu brak wpływów środków z rozliczenia świetlicy Zelki. Ponieśliśmy wydatki  

w tamtym roku, a wpływ nastąpi w tym roku. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: Są przedstawione wydatki. 

Wcześniej była rozmowa, że przykładowo zakup energii miało być pokrywany z funduszy 

sołeckich, a to co widze spada na budżet gminy? 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: W sumie ośrodki i świetlice, dotacje idą dla 

Gminnego Ośrodka Kultury i taki był plan 353 000 i tyle zostało wydane.  



Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: W całym dziale 921 oprócz dotacji kwota w ramach 

funduszu sołeckiego to 67 000 zł,  czyli 353 000 zł - GOK, 202 000 zł - biblioteka, plus 

67 612 zł – fundusz sołecki. Większość to jest fundusz sołecki, realizacja tego działu.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: Z funduszy sołeckich nie ma 

partycypowania kosztów co do utrzymania świetlicy? Przykładowo energii. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: W chwili obecnej nie ma nic na zakup energii  

z funduszy sołeckich. W tamtym roku również. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: Mam przygotowane 

porównanie do budżetu z roku 2013 i chodzi mi o zaległości w opłatach podatkowych, które 

się zwiększyły. Jest to znaczna kwota. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: Firma telekomunikacyjna, posiadająca swoje 

urządzenia i budowle na terenie całej Polski. Omijają i uchylają się żeby to spłacać, ściągają 

na to, by się te kwoty przedawniły. SKO będzie rozpatrywać sprawę. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski Wpływy z różnych dochodów. 

Plan - 399 925 zł, wykonanie - 412 501 zł.  

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: To miedzy innymi jest 350 000 zł z wpływów VAT. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: W opracowaniach 

geodezyjnych, kartograficznych, związanych ze sprzedażą mienia plan 40 000 zł, wydatki 

37 000 zł. To są dość niskie kwoty na to. 

Radny Wiesław Dereziński: Musimy zwiększyć tę kwotę, żeby ktoś panował nad tym.  

Rolnik czasem nie wie czy jedzie polem, czy drogą gminną.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: Na realizację inwestycji 

zaplanowano – proszę o to, bo nie ma tego w budżecie. To jest dość ważne. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: Wydatki majątkowe -  zaplanowano 6 906 547,63 zł,  

a wykonano 5 988 783,32 zł. 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Wydminy zredagowała opinię w sprawie wykonania budżetu 

gminy Wydminy za 2014 rok.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski przeprowadził głosowanie  

w sprawie przyjęcia powyższej opinii. 

 

 

 



GŁOSOWANIE: 

ZA: 6 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Jednogłośnie przyjęto opinię. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski: W związku z tym, że opinia 

Komisji Rewizyjnej została jednogłośnie przyjęta, stawiam w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Wydminy z tytułu wykonania budżetu  w 2014 roku. 

 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 6 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Jednogłośnie przyjęto wniosek. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Samborski pogratulował Wójtowi Gminy 

Wydminy i zakończył posiedzenie komisji o 14
45

. 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

   Rady Gminy Wydminy  

 Waldemar Samborski    

 

Protokołował:  

Łukasz Gryczon 


